

社會理論學報

第二十八卷 第一期 二〇二五年 春季

目錄

編輯及編輯委員會名單	vii
來稿注意事項	ix

專題：東亞的社會理論

理與勢的論戰： 清末革命-立憲論戰中塑造國民的理想與分歧 趙逸洲	1-28
共生與極相：梅棹忠夫的畜牧生態學 周穎 阿拉坦	29-59

其他論文

過程社會學：兩種取向及其分歧 胡宇軒 李鈞鵬	61-98
從多中心城市到空間正義： 洛杉磯學派對於中國城市發展模式的啟示 王哲	99-123

譯文

大衛·休謨和亞當·斯密論中國： 過去的未來和長遠的前景 伊斯特萬·洪特（著） 王曇璐（譯）	125-139
誤解盧梭： 《盧梭評判讓-雅克：對話錄》之謎 克里斯多夫·凱利（著） 趙宇飛（譯）	141-163

Journal of Social Theory

Volume 28 Number 1 Spring 2025

CONTENTS

Editors and Editorial Board	vii
Information for Contributors	ix

SPECIAL ISSUE: SOCIOLOGY OF EAST ASIA

The Debate Between <i>Li</i> and <i>Shi</i> Ideals and Differences in Shaping the Nationals in the Revolutionary-Constitutional Polemic of the Late Qing Dynasty Yizhou ZHAO	1–28
Symbiosis and Climax: The Ecology of Pastoralism of Tadao Umesao Ying ZHOU ALATAN	29–59

ARTICLES

Processual Sociology: Two Approaches and Their Divergence Yuxuan HU Junpeng LI	61–98
Insights from the Los Angeles School for China's Urban Development Model Zhe WANG	99–123

TRANSLATED ARTICLES

David Hume and Adam Smith on China: Past Futures and Long Prospects Istvan HONT, Translated by Xilu WANG	125–139
Misunderstanding Rousseau: The Enigmas of Rousseau: <i>Judge of Jean-Jacques</i> Christopher KELLY, Translated by Yufei ZHAO	141–163